
 
 

Dagsorden og referat 

Skolebestyrelse 

Dato:  

 Tirsdag d. 22.8 2023 

 

Tid:  

Kl. 18.30 – 21.00 

 

Sted:  

Mødelokale 1  

(indgang A) 

Janesvej 2 

Mødedeltagere: Gitta Catalina, Lise Jacobsen, Mette Søstrøm, Mads 

Ole Rode Erhardsen, Freja Haarup, Tina Willemann, Lise Gormsen, 

Sine Høegh, Lene Bro, Søren Christensen, Susanne Hjermitslev 

 

Lise J deltog virtuelt 

Afbud fra: Sine Høegh, Mads Ole, 

Mødeleder: Gitta 

Ordstyrer: Tina 

Referent: Søren Christensen 

 

 

 
Emne 

Formål med punktet 

(- hvad skal vi udrette?) 

Proces 

(hvordan behandler vi emnet) 

Varighed 

 

1.  Godkendelse af referat 

 

Godkendelse af dagsorden 

Tilføje evt. justering og 

godkendelse 

 

Evt. justering og godkendelse.  

 

Alle tilstedeværende skriver under med navn. Hvis 

man ikke har deltaget i mødet, så skriver man 
derudover Set 

 
Hvis der er forslag om evt. ændring på rækkefølge af 
punkterne og/eller varighed af punkterne 

18.30 – 18.40 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

Referater fra sidste skoleår godkendte og underskrevne. 

Vi tog en præsentationsrunde og bød Mathias og Freja velkomne som nye medlemmer af skolebestyrelsen. 

2.  Kørsel  

 
Bilag: 
2 bilag høringsmateriale- er tidligere 
sendt på mail 
Gitta sender udkast til høringssvar 

Høringssvar fra 

skolebestyrelsen 

Med afsæt i udkast fra adhoc kørselsgruppen 

(Gitta, Steen og Mette) kommenterer 

bestyrelsen.  

Ad hoc gruppen udarbejder derefter et færdigt 

høringssvar 

18.40 – 19.40 



 
 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

Grundlæggende er det et skråplan at ændre i den service der er vedtaget i Aarhus Kommune. Vi er generelt bekymret for at en stor del af 

kørslen lægges over i paragraf 41, da det kræver flere ressourcer af familierne at benytte denne kørsel. Det vil ramme familierne skævt, da 

det kræver mange ressourcer at navigere i paragraf 41 kørslen. 

 

Grundlæggende set mangler vi en præcisering af hvad vi kan forvente af chaufførernes uddannelse ift. at køre med Stensagerskolens 

målgruppe?  

 

Kørsel til og fra sfo: 

Rammer ikke Stensager børn og unge 

 

Kørsel til og fra fritidsaktiviteter: 

Ingen ændring – det er allerede nu paragraf 41. Nuværende praksis er at alle børn på Stensagerskolen har mulighed for at få paragraf 41 

kørsel. Svaret er betinget af at denne ordning er uændret således, at alle Stensagerskolens børn og unge har mulighed for at få bevilget 

kørsel til og fra SFO og klub på skolefridage. 

 

Kørsel på skolefri dage: 

Ingen ændring – det er allerede nu paragraf 41. Svaret er betinget af at denne ordning er uændret, således at alle Stensagerskolens børn og 

unge har mulighed for at få bevilget kørsel til og fra SFO og klub på skolefridage. 

 

Egen befordring: 

Det vil ramme familier med børn og unge på Stensagerskolen skævt, da flere familier har det som deres arbejde at passe deres barn med 

handicap og således er stærkt belastede. Vi vil opfordre til at man bibeholder nuværende praksis 

 

Kørsel til specialdagtilbud paragraf 32: 

Vi finder det bekymrende, at forældre i samme situation som Stensagerskolens børns forældre ikke har samme ret til kørsel mens de går i 

børnehave.  

 

Kørsel mellem flere adresser: 

Det vil ramme Stensagerskolens forældregruppe hårdt, da skilsmisseraten for forældre til børn med handicap er virkelig høj. Der er risiko for 

at kontakten til den ene forælder forringes, hvis der ikke er mulighed for kørsel til begge forældres adresser. 

 

For Stensagerskolens børn og unge vil det have voldsomme konsekvenser. For nogle er det absolut utænkeligt at skulle køre hjem til den ene 

forælder og så skulle hentes af den anden.  

 

Kørsel til aflastning: 

Ingen kommentarer. Køres allerede under paragraf 41. 

 



 
 

 

Kørsel til undersøgelse mv: 

Ingen kommentarer 

 

Kørsel ved frit skolevalg: 

Ingen kommentarer 

 

Ændring af kørslen: 

Fleksibiliteten forsvinder, hvilket er en udfordring for forældre der har skiftende arbejdstider. Fleksibiliteten kan fint reduceres, men kunne 

der f.eks. være to muligheder som kan benyttes, hvis man har mulighed for at give barnet kortere skole/sfo dage. Ændringer kan evt. være 

en uge i forvejen. 

Hvordan kan vi være sikre på at den forringede fleksibilitet, sikrer stabilitet for børnene? Den ønskede stabilitet SKAL kunne mærkes af 

børnene / de unge. 

Afhentningstidspunktet skal kunne varieres hen over ugen så mandag og torsdag ikke nødvendigvis er det samme. 

 

Ekstra kørsel ved udeblevet/forsinket kørsel: 

Det er vigtigt med viden om og forståelse for Stensagerskolens børn og unge, der kan være udfordret af ukendte chauffører eller som kan 

have brug for særlig ro og tålmodighed at komme afsted hjemmefra om morgenen. Jo mere præcis bussen er des nemmere er det for 

forældrene at efterleve dette. 

 

Kørselstype: 

Ved ankomst før kl. 8.00 til Stensagerskolen (morgen SFO), vil det være ønskværdigt at chaufføren kan følge barnet ind i morgen SFO. 

 

Ventetider: 

Det er voldsomt problematisk med ventetid for Stensagerskolens målgruppe. En ramme på 60 minutters daglig ventetid er under ingen 

omstændigheder acceptabelt. Det er en stor udfordring for børnenes trivsel at skulle vente. Derudover risikerer det at blive mange timer i en 

bil for Stensagerskolens børn og unge. 

Vi vil gerne bede om en udspecificering af hvad denne forøgelse af den tilladte ventetid konkret vil betyde for Stensagerskolens børn og 

unge. 

 

Maksimal transporttid i bilen: 

Maks 60 minutter skal overholdes i planlægningen. Vi er meget bekymrede hvis den lange transporttid bliver en standard – også for de børn 

der ikke har langt til og fra skole. Vi ser den dobbelte transporttid som en fair grænse, men ikke de 60 minutter. 

 

Kørsel med ledsager: 

Ingen kommentarer 

 

Afstand til skolen: 



 
 

Børnenes alder er for Stensagerskolens målgruppe ikke retningsvisende for hvad de formår i forhold til transport. Grænsen på 2,5 km bør 

gælde alle aldersgrupper. 

 

Gitta samler kommentarer sammen til et høringssvar fra Stensagerskolens bestyrelse. Udkast sendes ud i weekenden til gennemlæsning.  

Skolens MED udvalg laver særskilt høringssvar. 

3.  Forældremøde oktober 

 

Netværk 

Åbent hus for forældre 

Udarbejdelse af video som 

inspiration til 

forældreklyngeråd, som kan 

vises på forældremøder i 

oktober 

Se video udarbejdet af Lise J og Gitta om deres 

erfaringer, kommentering og forhåbentlig 

godkendelse til brug til forældremødet 

19.50 – 20.15 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

Videoen er endnu ikke lavet, så punktet venter til næste møde. 

 

4.  Ny skole og rundvisning Kort orientering indflytning 

på ny skole og rundvisning i 

en enkelt klynge og i 

faglokaler 

Orientering og rundvisning v. Søren C og 

Susanne 

20.15 – 20.50 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

Indflytningen er gået rigtig godt. Børnene og de unge har været godt forberedt af medarbejderne og der har været glade ansigter på både 

børn, unge og voksne. Elevområderne er alle klar til brug og faglokalerne bliver i stigende grad taget mere og mere i brug. 

 

Bygningen er stadig ramt af fejl og mangler og deraf følgende justeringer. 

 

Teknisk service er pt ramt af tre sygemeldinger, hvilket udfordrer lidt i forhold forståelse af al teknikken i bygningen og dermed i at følge 

med i driften af bygningen.  

 

Rundvisning venter til næste gang. 

5.  Meddelelser og 

orientering  

 

 

Skriftlige meddelelser  

se bilag 
Bilag: 

 

 

 

 

 

 

 

20.50– 21.00 



 
 

Punkt 5_2023_07_03 
Punkt 5_2023_08_11 
Punkt 5-2023_08_18 

 

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

Vi nåede ikke punktet 

8. Punkter til næste møde  

Rundvisning  

Forældremøde oktober - 

video 

   

 Referat (hvad, hvem og hvornår): 

 

 Underskrifter:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


